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73. møde.  

Fredag den 19. marts kl. 11. 

Den første sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn,- 

dring af regler for statens udbetaling af refu- 
sion af kommunernes udgifter i henhold til den 
sociale pensions- og bistandslovgivning m. v. 

(Lovforslag nr. 154. Fremsat 21/1 76. 
Første behandling 12/2 76. Betænkning 11/3 
76. Anden behandling 16/3 76). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Formanden: 
Det er muligt, at afstemningerne må ud- 

sættes til mødets slutning, .hvis der ikke 
snart indfinder sig medlemmer nok til af- 
stemning. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 106 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Til de senest ankomne medlemmer vil jeg 
sige, at jeg finder det meget beklageligt, at 
man ikke er her til tiden, så tingets arbejde 
forsinkes af den grund. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
- Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om realkreditinstitutter. (Belå- 
ning af institutionsbyggeri m. v. og andelsbolir 
ger). 

(Lovforslag nr. 139. Fremsat 13/1 76. 
Første behandling 29/1 76. Betænkning 8/3 
76. Anden behandling 16/3 76). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 121 stemmer mod 9. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om boligbyggeri. (Boliger for æl- 
dre. Sociale institutioner m. v.). 

(Lovforslag nr. 105. Fremsat 28/11 75. 
Første behandling 29/1 76. Betænkning 8/3 
76. Anden behandling 16/3 76, hvor lovfor- 
slaget deltes i 2 lovforslag (nr. 105 A. og 
105 B.)). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 104 stemmer mod .25; 7 med- 
lemmer stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om social bistand. (Ændrede reg- 
ler for hjælp til uddannelse). - 

(Lovforslag nr. 188. Fremsat 3/2 76. Første 
behandling 24/2 76. Betænkning 11/3 76. 
Anden behandling 16/3 76). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad o-M ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 107 stemmer mod 23; 8 med- 
. lemmer stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af adoptionsloven. (Undersøgelse i adop- 
. tionssager). 

(Lovforslag nr. 143. Fremsat 15/1 76. Før- 
ste behandling 20/1 76. Betænkning 11/3 76. 
Anden behandling 16/3 76). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 115 stemmer mod 23.. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet -statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Første behandling af forslag til lov orm æn- 

dring af lov for. Fcerøei-ne. om invalidepension 
m. v. (Ændringer som følge af invalidefor- 
sikringsrettens og invalideforsikringsfondens 
ophævelse m. v.). 

(Lovforslag nr. 230. Fremsat 17./3- 76). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Svend Andersen (Bornh.s a.) (S): 
Det er. ved tidligere ændringer af lov om 

invalidepension m. v. bestemt, at. invalide- 
forsikringsretten og invalideforsikringsfon- 
den ophører med at fungere fra 1. april 
1 9 7 6 . . . .  

På Færøerne er det Færøernes Ulykkes- 
forsikringsråd, der tilkender invalidepensi- 
on, og det har hidtil være invalideforsikrings- 
retten, der har været klageinstans. Ved 
nærværende lovforslag foreslås det, at det 
fremover bliver den sociale ankestyrelse, der 
bliver klageinstans for invalidepensionssager 
på Færøerne, og det foreslås endvidere, at 
sikringsstyrelsen overtager de vejledende 
funktioner for ulykkesforsikringsrådet. 

Det er de væsentlige.. ændringer i lovfor- 
slaget, og jeg skal på socialdemokratiets 
vegne anbefale lovforslaget til en . hurtig 
vedtagelse.. 

Kirsten Sparre Andersen (V): 
Vi kan fra venstre ganske kort sige, at de 

ændringer, der her er foreslået af socialmini- 
steren i loven for Færøerne om invalide- 
pension m. v., kan vi tilslutte os. 

Vi har bemærket, at man fra Færøernes side 
er indforstået med disse ændringer, og at de 
ikke vil medføre yderligere udgifter for stats- 
kassen end de allerede i loven indeholdte. 

Tove Weidner (FP): 
Det fremsatte forslag til, lov om ændring 

af lov for Færøerne om invalidepension 
m. v. kan vi inden for fremskridtspartiet gå 
ind for som den konsekvens af tingenes til- 
stand, det er. 

Gunner Baunsgaard (RV): 
Ændringen af loven om invalidepension 

for Færøerne er stort set en teknisk ændring 
som følge af bistandslovens ikrafttræden og 
invalideforsikringsrettens og invalideforsik- 
ringsfondens afvikling pr. 1. april 1976. 

Der står i bemærkningerne, at det er for- 
handlet med Færøerne; der står ikke, at 
man. har lagt det frem som et forslag fraFær- 
øernes lagting, men jeg går ud fra, at sagen 
er så meget i orden, at vi herfra kan tiltræde 
det. Er det tilfældet, er vi fra det radikale 
venstre positivt indstillet, og vi ønsker .ikke 
nogen udvalgsbehandling. 

Karen {Tliurøe. Hansen (KF): 
Vi skal i dag behandle to lovforslag, der 

har tilknytning til bistandsloven. Over 20 
måneder er forløbet, siden loven blev vedta- 
get, så der har været rigelig tid til at. få føl- 
gelovene gennemført. Jeg forstår fuldt ud, 
at ministeren i fremsættelsestalen til. det 
næste lovforslag, vi skal behandle, prøver at 
undskylde sig med de omfattende forhand- 
linger, der er gået forud, men jeg synes, at 
det er uanstændigt, at folketinget 12 dage 
før ikrafttrædelsesdatoen bliver præsenteret 
for disse to lovforslag, der nu skal hastes 
igennem. Selv om der ikke er store proble- 
mer at tage stilling til, er det en urimelig 
arbejdsgang at byde folketinget. 

Ankestyrelsens overtagelse af opgaverne 
som klageinstans efter nedlæggelse af invali- 
def orsikringsretten og revalideringsnævnet og 
de færøske myndigheders overtagelse af inva- 
lideforsikringsfondens opgaver med regnskab 


